
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                              

Protokół Nr XLIV/22 

 

z XLIII Sesji VIII kadencji Rady Gminy Dywity z dnia 22 grudnia 2022 r.  

  

 

Początek posiedzenia    - godz. 12:00 

Zakończenie     - godz. 14:45 

Lista obecności radnych   - zał. nr 1  

 

Ad. 1. Otwarcie i ustalenie porządku sesji. 

Przewodnicząca Rady Gminy Dywity p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak otworzyła XLIV 

Sesję Rady Gminy Dywity. Przywitała obecnych na sesji p. Daniela Zadwornego – Wójta,  

p. Waldemara Szydlika – Sekretarza Gminy, p. Teresę Kuptel – Skarbnika Gminy, p. Jacka 

Szydło - członka Zarządu Powiatu Olsztyńskiego, p. Antoniego Nikla - Przewodniczącego 

Rady Powiatowej Warmińsko-Mazurskiej Izby Rolniczej. 

Zgodnie z listą obecności stwierdziła quorum zdolne do podejmowania prawomocnych 

uchwał. Na stan 15 radnych ustawowego składu Rady w chwili otwarcia sesji uczestniczyło 

13 radnych. Lista obecności stanowi zał. nr 1 i 2  do protokołu.  

 

Przewodnicząca odczytała porządek sesji i poprosiła o wnoszenie ewentualnych wniosków. 

Brak wniosków 

 

W związku z powyższym porządek obrad był następujący: 

 

1. Otwarcie i ustalenie porządku sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z XLIII Sesji Rady Gminy Dywity. 

3. Informacja Wójta z pracy między sesjami. 

4. Uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dywity na 

lata 2023– 2031. 

5. Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Dywity na 2023r. 

6. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Dywity na lata 2022– 2029. 

7. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany w budżecie Gminy Dywity na 2022 r. 

8. Uchwała w sprawie ustalenia wydatków, które nie wygasają z końcem roku 2022. 

9. Uchwała w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej w Tuławkach poprzez 

likwidację Szkoły Filialnej we Frączkach. 

10. Uchwała w sprawie ustalenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu na cele 

przewozu dzieci niepełnosprawnych do placówek oświatowych. 

11. Uchwała w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania ze świetlicy wiejskiej w 

Ługwałdzie, gmina Dywity. 



12. Uchwała w sprawie przyjęcia r egulaminu korzystania ze świetlicy wiejskiej w 

Różnowie, gmina Dywity. 

13. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu zabudowy mieszkaniowej w Dywitach przy 

ul. Mazurskiej. 

14. Uchwała w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Dywity 

na lata 2022-2030” 

15. Sprawy różne, interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

16. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z XLIII Sesji Rady Gminy Dywity.  

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Czy są uwagi lub pytania do 

protokołu? 

Brak uwag/pytań. 

p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – kto jest za przyjęciem protokołu 

z XLIII Sesji Rady Gminy Dywity – bez czytania? 

Obecnych było 13 radnych. 

Za przyjęciem  - 13 radnych 

Przeciw            - 0 

Wstrzymało się          - 0 

Za podjęciem zagłosowało – 13  radnych (tj. Urszula Derlacz, Sabina Robak, Agnieszka 

Sakowska-Hrywniak, Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Bogdan Rudnicki, Kilkowska 

Magdalena, Zbigniew Glezman, Krzysztof Kulas, Danuta Kryszałowicz, Tadeusz Bielicki, 

Renata Kaszubska, Brewka Bogumiła) 

Protokół z XLIII Sesji Rady Gminy Dywity został przyjęty – załącznik nr 3 

 

Ad. 3. Informacja Wójta z pracy między sesjami. 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity – przedstawił informację z pracy Wójta między 

sesjami za okres od 25 listopada 2022r. do 22 grudnia 2022r. 

 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania dotyczące 

przedstawionej informacji?  

 

- p. Danuta Kryszałowicz - W zasadzie nie z pytaniem tylko z taką drobną uwagą. Z wielką 

przyjemnością wzięłam udział w bardzo miłej uroczystości otwarcia świetlicy w Ługwałdzie. 

Miałam zresztą też możliwość pochwalenia tego przedsięwzięcia przed kamerami telewizji 

natomiast zabrakło mi podziękowania tam dla radnego z Ługwałdu, Pana Zbigniewa 

Glezmana. Jestem jedną kadencję radną, ale już wiele razy obserwowałam też jego starania o 

to by ta świetlica była i myślę, że choćby przy przecięciu wstęgi gdyby był do tego 



zaproszony, to jest, proszę Państwa ważne dla nas, radnych w naszym środowisku, takie 

docenienie. 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity –   Ja myślę, że skoro to jest taka uwaga, 

sugestia, nie będę się do niej odnosił bo każdy uwagę i sugestię oczywiście może mieć swoją 

własną natomiast na spotkaniu kiedy przedstawialiśmy historię i prezentację i podziękowania, 

ja zawsze mówiłem, że to jest, osiągnięcie tego co zostało zrobione, to jest praca zespołowa 

całej Rady. I tak jak Rada decyduje o tym czy przesunąć środki na inwestycje, przypomnijmy 

sobie, można zajrzeć w protokoły kto był, kogo nie było, jak była rozmowa na temat tego jak 

brakowało prawie 1000000 złotych na tę świetlicę, to, którzy radni zdecydowali o tym żeby te 

środki przeznaczyć z innego miejsca właśnie na to. Sprawa jest taka, że Rada działa 

zespołowo i te podziękowania się należą, według mnie, dla całego zespołu. Gospodarzem 

świetlicy jest sołtys, sołtys przecina wstęgę bo on dostaje klucze, on jest gospodarzem.  

- p. Tadeusz Bielicki -  mam pytanko odnośnie oszczędzania energii elektrycznej. Jak 

będziemy z lampami w naszych sołectwach? Czy będą co druga lampa przygaszona żeby to 

oszczędzić prądu? 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity –   Musimy jakby rozdzielić tą sprawę Urzędu od 

sprawy tych lamp przy drodze ponieważ akurat w stosunku do urzędu rzeczywiście musimy 

osiągnąć te poziomy natomiast w stosunku do tych lamp powiedzmy, zewnętrznych, 

niekoniecznie. Tutaj owszem, możemy się zastanowić nad pewnymi elementami i 

działaniami, które mogłyby się przyczynić do zmniejszenia zużycia energii, ale żebyśmy teraz 

nie przesadzili w kontekście, bezpieczeństwa, że będzie za ciemno, ktoś złamie nogę i tak 

dalej. Ja wiem, że w Gminie w niektórych miejscach jest taka sytuacja, że są na przykład, z 

jednej strony lampy solarne, a z drugiej strony są lampy zwykłe, jakby elektryczne 

podłączone jednym kablem. 

- p. Bogdan Rudnicki - Panie Wójcie, mam pytanie odnośnie ciągu pieszo-rowerowego w 

Słupach. Tutaj w sprawozdaniu jest informacja, że umowny termin realizacji to 15 listopada 

choć wiadomo że też był na pewno przesunięty. Czy ta ściężka jest odebrana czy czekamy na 

coś? Jak to wygląda? 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity –   tak szczegółowo Panu nie odpowiem. Pewnie 

dlatego, że jest okres zimowy i pewnie coś tam jest przysypane i pewnie do końca nie jest 

jeszcze odebrana ale rozumiem, że Pan pyta w tym kontekście, że może są tam jakieś uwagi, 

tak? 

- p. Bogdan Rudnicki - trzeba będzie zwrócić uwagę przy odbiorze na stan krawężników 

chociażby gdyż, jak część Państwa radnych pewnie wie, ścieżka była wybudowana a potem 

zaczęto wycinać drzewa przez Lasy więc one leciały na tą ścieżkę więc, nie wiem czy to 

firma jakoś poprawiała czy nie ale ja tam gdzieś widziałam popękane te krawężniki więc na 

pewno to chciałbym zwrócić uwagę, żeby to na pewno sprawdzić, i kawałek jakby tu przy 

Osiedlu Leśnym, ta ścieżka tak dosyć mocno weszła w ziemię, jest mocna skarpa na razie 

obsypana piachem. Nie wiem czy tam właśnie jakoś będzie umacniane to jakąś ziemią, trawą 

obsypywane żeby po prostu się nie obsuwało? 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – w takim razie może ja jeszcze 

do tej pierwszej sprawy czyli otwarcia świetlicy w Ługwałdzie, cała Rada dostała 

podziękowanie. W imieniu rady sołeckiej, mieszkańców sołectwa Ługwałd oraz własnym 

serdecznie dziękuję Radzie Gminy Dywity za owocną współpracę, życzliwość oraz wsparcie 

działań przy budowie świetlicy wiejskiej w Ługwałdzie, która w sposób istotny wpłynie na 

poprawę warunków życia mieszkańców wsi oraz ich aktywizację. 

I tu jest podpisane, sołtys Ługwałdu, Mirosław Hycza 

 

Brak dalszych pytań. 



Ad.  4. Uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dywity na 

lata 2023– 2031. 

 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania? 

Brak pytań 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – projekt uchwały był omawiany na komisji, proszę o 

opinię komisję budżetu. 

- p. Urszula Derlacz – komisja budżetu pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dywity na lata 2023– 2031, poddaję 

pod głosowanie. 

 

Obecnych było 12radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 12 

przeciw        - 0 

wstrzymało się od głosu     - 0 

Za podjęciem zagłosowało – 12  radnych (tj. Urszula Derlacz, Sabina Robak, Agnieszka 

Sakowska-Hrywniak, Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Bogdan Rudnicki, Kilkowska 

Magdalena, Krzysztof Kulas, Danuta Kryszałowicz, Tadeusz Bielicki, Renata Kaszubska, 

Brewka Bogumiła) 

Uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dywity na 

lata 2023– 2031, została podjęta i zarejestrowana pod Nr XLIV/404/22 – stanowi zał. nr 

5 do protokołu. 

Ad. 5. Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Dywity na 2023r. 

 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania? 

-p. Danuta Kryszałowicz - byłam obecna na posiedzeniu Komisji Budżetu, Inwestycji kiedy 

były omawiany szczegółowo budżet.  Oczywiście będę głosowała za przyjęciem tego budżetu 

natomiast mam nadzieję, że jeśli w roku 2023 pojawią się jakieś możliwości uzyskania 

dofinansowania, tak jak na ul. Warmińską w Dywitach, to również na ważną dla nas, dla 

naszej społeczności lokalnej, budowę drogi w Sętalu, na cmentarz, również taka okazja 

zostanie wykorzystana i o tej drodze Pan Wójt będzie pamiętał. 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity –   ja zapewniam, że wszystkie inwestycje, o 

których Państwu mówią, a które my projektujemy, analizujemy pod kątem aktualnego 

dofinansowania i możliwości. I ta Warmińska akurat to był taki właśnie temat, że pasował 

nam pod kątem kryteriów i dlatego ten wniosek został złożony. Mamy pewne przemyślenia i 

być może już szansę nawet, jakieś, niewielkie są, na kolejny projekt o drodze, o której Pani 

mówi ale naprawdę proszę się jakby nie obawiać, że to będziemy, że tak powiem, tylko 

myśleć o tych inwestycjach, o których tutaj przypominacie. 



Ale cały czas jakby będziemy monitorować sytuację i wiem, że taka rozmowa już na temat 

pewnego zarysu wniosku o dofinansowanie się pojawiła i dotyczyła ona tej drogi, o której 

Pani mówi, na razie jeszcze bez większych konkretów, ale my jakby cały czas tutaj 

przyglądamy się tym zasadom konkursowym. 

-p. Bogdan Rudnicki - Jeżeli już jesteśmy przy temacie dróg, to Panie Wójcie, mam też 

pytanie odnośnie właśnie inwestycji Tamex droga.  Pan Wójt ostatnio wspominał, zapewniał o 

jakimś dofinansowaniu. Jak to wygląda gdyż w wieloletniej prognozie finansowej ta droga 

zawsze była przestawiana. 

Czy ta inwestycja w końcu dojdzie kiedyś do realizacji? Na jakim to jest etapie, bo projekt 

jest, zgoda na budowę jest, a znowu widzę jest przesunięcie w budżecie. 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity –   tu też zdobyliśmy w końcu dofinansowanie na 

tą inwestycję, ale żeby, że tak powiem, zrealizować to zgodnie z tymi wnioskami 

aplikacyjnymi, to przesunięcie to musiało być konieczne, także czy jest szansa? No jest, jeżeli 

już mamy te zewnętrzne wsparcie, to myślę, że jest większa niż była do tej pory, bo do tej 

pory rzeczywiście ta inwestycja się przesuwała w budżecie, przesuwała się głównie tak jakby 

też z racji tego braku dofinansowania ale też, że jednak jakoś tam suchą stopą w miarę 

przechodzicie z jednego miejsca w drugie, a są miejsca, które jakby są bardziej wymagające 

inwestycje na tą chwilę. 

Mimo, że zagwarantowane mamy dofinansowanie i moglibyśmy niby już, ale no nie możemy 

bo to by było za dużo na ten rok, a na następny byłoby za mało więc to tak trzeba po prostu 

rozsuwać trochę te lata ale inwestycja nie wypadnie z budżetu, w moim odczuciu właśnie i 

wiedzy, ma dofinansowanie więc jakby jest ku dobrej drodze żeby była ta inwestycja 

realizowana. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – projekt uchwały był omawiany na komisji, proszę o 

opinię komisję budżetu. 

- p. Urszula Derlacz – komisja budżetu pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Dywity na 2023r. , poddaję pod głosowanie. 

 

Obecnych było 12 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 12 

przeciw        - 0 

wstrzymało się od głosu     - 0 

Za podjęciem zagłosowało – 12  radnych (tj. Urszula Derlacz, Sabina Robak, Agnieszka 

Sakowska-Hrywniak, Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Bogdan Rudnicki, Kilkowska 

Magdalena, Krzysztof Kulas, Danuta Kryszałowicz, Tadeusz Bielicki, Renata Kaszubska, 

Brewka Bogumiła) 

Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Dywity na 2023r., została podjęta 

i zarejestrowana pod Nr XLIV/405/22 – stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

 



- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity –   dziękuję za podjęcie tej uchwały. Jeszcze 

przypomnę, może mieszkańcy, którzy nas oglądają tego nie słyszeli, bo rozmawialiśmy o tym 

na komisjach, sprawa budżetu w dosyć trudnej sytuacji zewnętrznej Gminy, przygotowanie 

tego budżetu nie jest rzeczą prostą więc wielkie tutaj słowa podziękowania i uznania dla Pani 

Skarbnik, całego zespołu i całego Urzędu, bo nie jest prosto, tak jak powiedziałem, w sytuacji 

kiedy wprost proporcjonalnie dochody nie idą w stosunku do wzrostu liczby ludności ale 

chciałem jakby powiedzieć o głównych założeniach, które nam przyświecały żeby ten budżet 

zrealizować, żeby go przygotować do zrealizowania i zrealizować coś co jest się w stanie 

zrobić. Przede wszystkim to, że skupiliśmy się na zakończeniu inwestycji już rozpoczętych, ja 

wiem, że nowych inwestycji nie ma nie wiadomo ile, bo są takie czasy jakie są i takie 

pieniądze jakie są więc nowych inwestycji nie ma nie wiadomo ile ale staraliśmy się tak 

naprawdę skupić na tych, które są i mimo tego, że ceny są wysokie czy usług czy materiałów, 

miejmy nadzieję, że się to trochę ustabilizuje, to żeby przede wszystkim skupić się na 

zakończeniu rozpoczętych, na ogół z dofinansowaniem, to był jakby taki główny priorytet, 

natomiast też mało osób trochę początkowo wierzyło w to, że to się uda ale uważaliśmy, że to 

należy kontynuować, to był fundusz sołecki w wydaniu, tak zwanym innowacyjnym czyli 

innowacyjny fundusz sołecki czyli 300% do inwestycji gminnej wskazanej przez sołectwo. 

I to jest coś co wyróżnia naszą gminę i to też staraliśmy się żeby było w realizacji. Tutaj 

przypomnę, że to co Państwo na zebraniach wiejskich, sołtysi, wspólnie z mieszkańcami 

przegłosowaliście, jeżeli to dotyczyło drogi, energii i ogrzewania, to w tych trzech elementach 

na te trzy inwestycje Pani Skarbnik jakby z automatu niejako dodawała 300% do tak 

zaplanowanej inwestycji. 

-p. Jacek Szydło - Powiat już jest, wczoraj, po uchwaleniu budżetu. Ja gratuluję Państwu 

jednomyślności w przyjęciu tego budżetu, to znaczy, że przedyskutowaliście Państwo 

dogłębnie oczekiwania i możliwości, bo rok 2023 jest jednak cały czas wielką niewiadomą, 

tym bardziej, że wszystkie budżety są organizowane na podstawie określonych wskaźników, a 

wskaźnik ten, który może bardzo je zmienić, to jest inflacja. Inflacja 17% kiedy wskaźnik we 

wszystkich budżetach to było 6 - 7%, także tutaj już mogą nastąpić pewne zmiany i 

faktycznie trzeba szczegółowo się przyjrzeć wszystkim możliwościom, co do, przede 

wszystkim, realizacji inwestycji, bo wydatki bieżące na pewno bardzo wzrosną. No ja 

gratuluję Państwu, że przyjęliście tak zgodnie budżet na rok 2023. 

                                                   

Ad. 6. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Dywity na lata 2022– 2029.  

 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania? 

Brak pytań 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – projekt uchwały był omawiany na komisji, proszę o 

opinię komisję budżetu. 

- p. Urszula Derlacz – komisja budżetu pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Uchwałę w sprawie 

uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dywity na lata 2022 – 2029, 



poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 12 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 12 

przeciw        - 0 

wstrzymało się od głosu     - 0 

Za podjęciem zagłosowało – 12  radnych (tj. Urszula Derlacz, Sabina Robak, Agnieszka 

Sakowska-Hrywniak, Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Bogdan Rudnicki, Kilkowska 

Magdalena, Krzysztof Kulas, Danuta Kryszałowicz, Tadeusz Bielicki, Renata Kaszubska, 

Brewka Bogumiła) 

Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Dywity na lata 2022 – 2029, została podjęta i zarejestrowana pod Nr XLIV/406/22 – 

stanowi zał. nr 7 do protokołu. 

Ad. 7. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany w budżecie Gminy Dywity na 2022r.  

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania? 

Brak pytań. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – projekt uchwały był omawiany na komisji, proszę o 

opinię komisję budżetu. 

- p. Urszula Derlacz – komisja budżetu pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Uchwałę w sprawie 

uchwalenia zmiany budżetu Gminy Dywity na 2022r. wraz z autopoprawką poddaję pod 

głosowanie. 

Obecnych było 12 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 12 

przeciw        - 0 

wstrzymało się od głosu     - 0 

Za podjęciem zagłosowało – 12  radnych (tj. Urszula Derlacz, Sabina Robak, Agnieszka 

Sakowska-Hrywniak, Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Bogdan Rudnicki, Kilkowska 

Magdalena, Krzysztof Kulas, Danuta Kryszałowicz, Tadeusz Bielicki, Renata Kaszubska, 

Brewka Bogumiła) 

Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany budżetu Gminy Dywity na 2022r., została 

podjęta i zarejestrowana pod Nr XLIV/407/22 – stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

 

Ad. 8. Uchwała w sprawie ustalenia wydatków, które nie wygasają z końcem roku 2022. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady –  czy są pytania? 



Brak pytań. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – projekt uchwały był omawiany na komisji, proszę o 

opinię komisję budżetu. 

- p. Urszula Derlacz – komisja budżetu pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Uchwałę w sprawie ustalenia 

wydatków, które nie wygasają z końcem roku 2022, poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 12 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 12 

przeciw        - 0 

wstrzymało się od głosu     - 0 

 

Za podjęciem zagłosowało – 12  radnych (tj. Urszula Derlacz, Sabina Robak, Agnieszka 

Sakowska-Hrywniak, Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Bogdan Rudnicki, Kilkowska 

Magdalena, Krzysztof Kulas, Danuta Kryszałowicz, Tadeusz Bielicki, Renata Kaszubska, 

Brewka Bogumiła) 

Uchwała w sprawie ustalenia wydatków, które nie wygasają z końcem roku 2022, została 

podjęta i zarejestrowana pod Nr XLIV/408/22 – stanowi zał. nr 9 do protokołu. 

 

Ad. 9. Uchwała w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej w Tuławkach 

poprzez likwidację Szkoły Filialnej we Frączkach. 

 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – odczytała uzasadnienie do 

uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania? 

-p. Bogusława Kamińska - Likwidacja szkoły, jeszcze w takiej małej miejscowości, to jest 

bardzo emocjonujące wydarzenie, zarówno dla rodziców, dla pracowników i dla całej lokalnej 

społeczności. Uważam, że tak ważna sprawa powinna być wcześniej przedyskutowana, co 

najmniej na Komisji Społecznej żeby zapoznać i uspokoić zainteresowanych, tak, przedstawić 

im możliwości rozwiązania tej sytuacji, a tak naprawdę każdy dowiedział się tylko z 

ogłoszenia, tak, o sesji i wzbudziło to bardzo duży niepokój osób zainteresowanych. Nie 

będziemy dyskutować z kwotami, z wartościami, z kosztami. Każdy sobie realnie zdaję 

sprawę, że utrzymanie jest bardzo kosztochłonne ale nie zgadzam się z tym stwierdzeniem, po 

raz kolejny, że szkoła umiera śmiercią naturalną ponieważ jeżeli byłaby wola, można było 



podjąć jakiekolwiek działania inne, ponieważ dzieci we Frączkach są, jest dużo dzieci w 

wieku szkoły takiej wczesnoszkolnej szkoły podstawowej, uczniów, którzy nawet mogliby w 

przyszłym roku pójść do pierwszej klasy jest minimum pięcioro, także nie ma w porównaniu 

z ilością osób, która chodzi do tej szkoły, nie byłaby dużo mniejsza klasa niż były do tej pory. 

Dziękuję i jeszcze może jeszcze proszę o spotkanie, proszę o rozmowy z rodzicami, z 

mieszkańcami tak żeby przedstawić ewentualności następstwa tych decyzji, które dzisiaj 

zapadną. 

-p. Sabina Robak - Ja chciałam się odnieść do wypowiedzi Pani Bogusi. Oczywiście zgadzam 

się z Panią, właśnie ta uchwała intencyjna, jak sama nazwa wskazuje, intencyjna, 

zobowiązuje i wskazuje wytyczne jakie ciążą na gminie i na nas radnych, przygotowujących 

szkołę do tego, że przestanie ona istnieć, bo ja nie lubię używać słowa likwidacja. I 

zobowiązuje się, jako Przewodnicząca Komisji Społecznej, pilotowanie, udział, pomoc w 

realizacji tych wszystkich zadań, które ciążą na 100% nienagannym wypełnieniu tejże 

uchwały intencyjnej. To o czym Pani mówiła, rozmowy z rodzicami, może nawet nie 

jednokrotna, więcej razy i wszystkie inne zadania, które muszą być pełnione by podjąć 

uchwałę końcową. 

- Waldemar Szydlik – Sekretarz gminy -  Proszę Państwa, po raz kolejny mówimy o tym, że 

jest to uchwała intencyjna czyli zamierzenie, a zamierzenie było niezbędne żeby zrealizować 

dalej uchwałę czyli powiadomić Kuratora Oświaty o tym, tak żeby mógł w ciągu 30 dni 

wydać decyzję. Poza tym dopiero rozpoczną się rozmowy z rodzicami tych uczniów, jak 

działać żeby dzieciom stała się jak najmniejsza krzywda, żeby po prostu w tej nowej 

rzeczywistości w nowej szkole jak najszybciej potrafili się odnaleźć. Także myślę, że jest 

teraz czas na to żeby spotkać się z rodzicami, również z nauczycielami, przedyskutować to 

wszystko, zarówno Komisja Społeczna, jak również Urząd będzie się spotykał i z rodzicami i 

nauczycielami tak żeby wypracować tu jak najkorzystniejsze rozwiązanie w tej kwestii. 

-p. Danuta Kryszałowicz - Myślę, że cała procedura po podjęciu uchwały intencyjnej będzie 

przeprowadzona prawidłowo, bo przecież są doświadczeni pracownicy i tu to jakby nas, 

radnych, do tego w tym momencie nie potrzeba. Natomiast jeśli mogę się odnieść jeszcze, to 

teraz chyba trzeba rozmawiać z rodzicami nie pod kątem żeby się stała jak najmniejsza 

krzywda tylko o przedstawieniu korzyści z tego faktu. I dlatego bardzo proszę, jeśli mogę w 

ogóle o to apelować, o to by w takim duchu to przedstawiać. Jest to bardzo duża rola Pani 

dyrektor Szkoły Podstawowej w Tuławkach w tej kwestii, a my radni to już niczego tutaj nie 

dopilnujemy. Oczywiście, możemy wspierać, jeśli ktoś o radę lub pomóc będzie prosił ale są 



tu pracownicy Gminy bardzo doświadczeni natomiast my mówimy o korzyściach. Ja jestem 

przekonana, że w rezultacie będą tego korzyści natomiast na pewno likwidacja szkoły, w 

ogóle jako instytucji, we wsi, to jest duże przeżycie dla mieszkańców i to ubywa jakiś taki 

punkt w tej wsi, każdej, którą to dotyka, takiego centrum oświatowego i kulturalnego trochę, 

natomiast no trzeba pokazywać w tej sytuacji, trzeba pokazywać korzyści. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – projekt uchwały był omawiany na komisji, proszę o 

opinię komisję Społeczną. 

- p. Sabina Robak – komisja społeczna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Uchwałę w sprawie zamiaru 

przekształcenia Szkoły Podstawowej w Tuławkach poprzez likwidację Szkoły Filialnej we 

Frączkach, poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 12 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 11 

przeciw        - 1 (Bogusława Kamińska ) 

wstrzymało się od głosu     - 0 

 

Za podjęciem zagłosowało – 11  radnych (tj. Urszula Derlacz, Sabina Robak, Agnieszka 

Sakowska-Hrywniak, Pszczoła Dorota, Bogdan Rudnicki, Kilkowska Magdalena, Krzysztof 

Kulas, Danuta Kryszałowicz, Tadeusz Bielicki, Renata Kaszubska, Brewka Bogumiła) 

Uchwała w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej w Tuławkach poprzez 

likwidację Szkoły Filialnej we Frączkach, została podjęta i zarejestrowana pod Nr 

XLIV/409/22 – stanowi zał. nr 10 do protokołu. 

 

Ad. 10. Uchwała w sprawie ustalenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu na cele 

przewozu dzieci niepełnosprawnych do placówek oświatowych. 

 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – odczytała uzasadnienie do 

uchwały 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania? 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – projekt uchwały był omawiany na komisji, proszę o 

opinię komisję budżetu. 

- p. Urszula Derlacz – komisja budżetu pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 



- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Uchwałę w sprawie ustalenia 

stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu na cele przewozu dzieci niepełnosprawnych do 

placówek oświatowych, poddaję pod głosowanie. 

 

Obecnych było 12 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 12 

przeciw        - 0 

wstrzymało się od głosu     - 0 

 

Za podjęciem zagłosowało – 12  radnych (tj. Urszula Derlacz, Sabina Robak, Agnieszka 

Sakowska-Hrywniak, Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Bogdan Rudnicki, Kilkowska 

Magdalena, Krzysztof Kulas, Danuta Kryszałowicz, Tadeusz Bielicki, Renata Kaszubska, 

Brewka Bogumiła) 

Uchwała w sprawie ustalenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu na cele przewozu 

dzieci niepełnosprawnych do placówek oświatowych, została podjęta i zarejestrowana 

pod Nr XLIV/410/22 – stanowi zał. nr 11 do protokołu. 

 

Ad. 11. Uchwała w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania ze świetlicy wiejskiej w 

Ługwałdzie, gmina Dywity. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – projekt uchwały omawiany był 

na komisjach, czy są pytania? 

Brak pytań. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – proszę o opinię komisję 

społeczną. 

- p. Sabina Robak – komisja społeczna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – Uchwałę w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania 

ze świetlicy wiejskiej w Ługwałdzie, gmina Dywity, poddaję pod głosowanie. 

 

Obecnych było 12 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 12 

przeciw        - 0 

wstrzymało się od głosu     - 0 

 



Za podjęciem zagłosowało – 12  radnych (tj. Urszula Derlacz, Sabina Robak, Agnieszka 

Sakowska-Hrywniak, Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Bogdan Rudnicki, Kilkowska 

Magdalena, Krzysztof Kulas, Danuta Kryszałowicz, Tadeusz Bielicki, Renata Kaszubska, 

Brewka Bogumiła) 

Uchwała w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania ze świetlicy wiejskiej w 

Ługwałdzie, gmina Dywity, została podjęta i zarejestrowana pod Nr XLIV/411/22 – 

stanowi zał. nr 12 do protokołu. 

Ad. 12. Uchwała w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania ze świetlicy wiejskiej w 

Różnowie, gmina Dywity. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – projekt uchwały omawiany był 

na komisjach, czy są pytania? 

Brak pytań. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – proszę o opinię komisję 

społeczną. 

- p. Sabina Robak – komisja społeczna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – Uchwałę w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania 

ze świetlicy wiejskiej w Różnowie, gmina Dywity, poddaję pod głosowanie. 

 

Obecnych było 12 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 12 

przeciw        - 0 

wstrzymało się od głosu     - 0 

 

Za podjęciem zagłosowało – 12  radnych (tj. Urszula Derlacz, Sabina Robak, Agnieszka 

Sakowska-Hrywniak, Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Bogdan Rudnicki, Kilkowska 

Magdalena, Krzysztof Kulas, Danuta Kryszałowicz, Tadeusz Bielicki, Renata Kaszubska, 

Brewka Bogumiła) 

Uchwała w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania ze świetlicy wiejskiej w Różnowie, 

gmina Dywity, została podjęta i zarejestrowana pod Nr XLIV/412/22 – stanowi zał. nr 13 

do protokołu. 

 

Ad. 13. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu zabudowy mieszkaniowej w Dywitach przy ul. 

Mazurskiej. 



- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – projekt uchwały omawiany był 

na komisjach, czy są pytania? 

Brak pytań. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – proszę o opinię komisję 

inwestycji. 

- p. Krzysztof Kulas – komisja inwestycji pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – Uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu zabudowy mieszkaniowej w 

Dywitach przy ul. Mazurskiej, poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 12 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 12 

przeciw        - 0 

wstrzymało się od głosu     - 0 

 

Za podjęciem zagłosowało – 12  radnych (tj. Urszula Derlacz, Sabina Robak, Agnieszka 

Sakowska-Hrywniak, Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Bogdan Rudnicki, Kilkowska 

Magdalena, Krzysztof Kulas, Danuta Kryszałowicz, Tadeusz Bielicki, Renata Kaszubska, 

Brewka Bogumiła) 

Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu zabudowy mieszkaniowej w Dywitach przy ul. 

Mazurskiej, została podjęta i zarejestrowana pod Nr XLIV/413/22– stanowi zał. nr 14 do 

protokołu. 

 

Ad. 14. Uchwała w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Dywity 

na lata 2022-2030” 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – projekt uchwały omawiany był 

na komisjach, czy są pytania? 

Brak pytań. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – opinia komisji inwestycji była 

pozytywna. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – Uchwałę w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Gminy Dywity na lata 2022-2030”, poddaję pod głosowanie. 

Obecnych było 12 radnych. 



Za podjęciem zagłosowało radnych   - 12 

przeciw        - 0 

wstrzymało się od głosu     - 0 

 

Za podjęciem zagłosowało – 12  radnych (tj. Urszula Derlacz, Sabina Robak, Agnieszka 

Sakowska-Hrywniak, Kamińska Bogusława, Pszczoła Dorota, Bogdan Rudnicki, Kilkowska 

Magdalena, Krzysztof Kulas, Danuta Kryszałowicz, Tadeusz Bielicki, Renata Kaszubska, 

Brewka Bogumiła) 

Uchwała w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Dywity na 

lata 2022-2030”, została podjęta i zarejestrowana pod Nr XLIV/414/22– stanowi zał. nr 

15 do protokołu. 

 

Ad. 15. Sprawy różne, interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

-p. Magdalena Kilkowska - Mam dwie sprawy, nie chciałam już przerywać w trakcie 

głosowania uchwał ale sprawy ich niejako dotyczą. Pierwsza dotyczy regulaminu korzystania 

ze świetlic. Mam pytanie czy ten harmonogram korzystania z zajęć będzie również ponieważ 

akurat w regulaminie nie jest bezpośrednio wskazane, będzie dostępny i w Urzędzie Gminy w 

odpowiedniej oczywiście do tego komórce i u, rozumiem, opiekuna świetlicy? To moje 

pierwsze pytanie, bo o tym zapomniałam dopytać wcześniej. I druga sprawa, skoro już inni 

radni poruszali temat budżetowy i planowanych remontów i modernizacji naszych dróg, to ja 

również tu przypomnę się Panu Wójtowi, naszą rozmowę na jednej z komisji o tym, że 

pieniądze, które zostały przeznaczone z Polskiego Ładu na drogę w Różnowie, zmniejszając 

tym samym budżet na te inwestycje, miały również na inne drogi w Różnowie zostać 

spożytkowane więc mam nadzieję, że tego słowa nasz włodarz dotrzyma. 

A przy okazji życzę Państwu oczywiście spokojnych Świąt, wszystkim tu zgromadzonym i 

naszym mieszkańcom, a mieszkańcom sołectwa Różnowo szczególnie i powiem, że w 

prezencie pod choinkę dostaliśmy wpis do Rejestru Krajowego Koła Gospodyń Wiejskich 

więc takie koło w Różnowie w grudniu zostało zarejestrowane i zaczęło swoją działalność już 

oficjalnie, a przy okazji gratuluję również sołectwu Frączki ponieważ u nich również takie 

koło zostało zarejestrowane więc tej chwili takich kół w naszej gminie jest już pięć, także 

wszystkim członkom, obecnym, przyszłym, serdecznie gratuluję, że w takiej formie również 

chcą się włączać w aktywność na rzecz mieszkańców. 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity –   Jeżeli chodzi o te regulaminy, no to są 

pierwsze tego typu regulaminy więc jak one będą stosowane to jeszcze tak do końca w 

praktyce nie wiem ale myślę, że tak, skoro jest mowa o tych harmonogramach, to w taki 



sposób muszą być udostępnione aby rzeczywiście wszyscy wiedzieli czyli albo na naszej 

stronie internetowej albo w sołectwie albo w Urzędzie również. Ja dodam, że tutaj myśląc o 

tym rozwoju właśnie naszych jednostek pomocniczych, tej kwestii sołectw, świetlic, Kół 

Gospodyń Wiejskich, no to od 1 stycznia, tak jak mówiłem na Komisji, planuję żeby już w 

ramach Urzędu była wyodrębniona właśnie komórka do spraw jednostki, referat jednostek 

pomocniczych i współpracy zewnętrznej, także mam nadzieję, że tutaj będzie jeszcze lepiej 

niż jest. Wszyscy doskonale sobie zdajemy sprawę, że ten rok będzie trudny, bo mamy duże 

inwestycje, które musimy dokończyć i tam gdzie oczywiście będą wolne środki, wierzę, że 

one będą też mądrze i sensownie bardzo zagospodarowane, bo tak też chyba do tej pory było. 

- p. Antoni Nikiel - Bardzo mi miło tutaj dzisiaj było gościć i tyle spraw, których Państwo 

załatwili pozytywnie i z tego miejsca pragnę serdecznie podziękować Panu Wójtowi Gminy, 

Panu Danielowi Zadwornemu za wsparcie naszych rolników, za to, że na co dzień zawsze 

jesteśmy po prostu porządnie załatwiani. Przez całą kadrę kierowniczą jak i wszystkich 

pracowników Gminy. Bardzo serdecznie dziękuję, jak również Pani Przewodniczącej, na ręce 

składam najlepsze życzenia i podziękowania dla wszystkich radnych, którzy nie trwonią 

swojego czasu i starają się żeby ta Gmina nasza rozwijała się coraz bardziej. Jest to bardzo 

widoczne, z czego się cieszymy. 

- p. Daniel Zadworny - Wójt Gminy Dywity –   Ja również dziękuję za te piękne życzenia 

Panu Antoniemu, który od jakiegoś czasu, jak widzimy, to cały czas tutaj towarzyszy nam w 

sesjach Rady Gminy, to też jest taki wyraz zainteresowania wieloletniego radnego i 

samorządowca, Przewodniczącego Rady, myślę, to już we krwi tak ale też pokażę, bo 

dostaliśmy również piękną kartkę bożonarodzeniową również właśnie z Warmińsko-

Mazurskiej Izby przekazaną dzisiaj przez Pana Antoniego, także oprócz tych życzeń także 

mamy karteczkę. Dziękujemy bardzo i życzymy wszystkiego dobrego również. 

-p. Danuta Kryszałowicz -Weszliśmy już w konwencję życzeń więc ja tak tylko nieśmiało, 

chciałam poprosić, że jeśli to możliwe to żeby do końca roku Internet w Dąbrówce Wielkiej 

był zamontowany . To byłby dobry prezent dla Dąbrówki Wielkiej. Podobno wszystkie 

urządzenia już są, może się uda to zrobić. Jeśli się uda to bardzo dziękuję, a w konwencji 

życzeń przekazałam Państwu w imieniu Stowarzyszenia Przyjaciół Sętala, kalendarze na 

Nowy Rok, z życzeniami zdrowego i dostatniego 2023 roku. Kalendarz ten powstał przy 

wsparciu Gminy Dywity, w ramach projektu, który Stowarzyszenie Przyjaciół Sętala 

realizowało. 

-p. Waldemar Szydlik – Sekretarz Gminy - Ja tylko krótko Pani radnej chciałem 

odpowiedzieć odnośnie Internetu w Dąbrówce Wielkiej. Urządzenia są zakupione, czekają na 

zamontowanie, a związku z tym, że zima przyszła do nas tak szybko, ten dach jest oblodzony, 

w związku z tym czekaliśmy aż trochę będzie lepsza pogoda. Lepsza jest, także mam nadzieję, 



że już niedługo ten Internet będziemy w stanie zamontować i wreszcie pojawi się w 

Dąbrówce, w świetlicy Internet. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – przychodzimy do życzeń, 

życzeń, które dostała Rada Gminy Dywity od Szkoły Podstawowej w Bukwałdzie, od starosty 

Andrzeja Abako, wicestarosty Joanny Michalskiej - Reda, Przewodniczącego Rady Powiatu 

w Olsztynie Jerzego Laskowskiego, Marszałka Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

Gustawa Marka Brzezina i dyrekcji i grona pedagogicznego i uczniów Niepublicznej Szkoły 

Podstawowej w Słupach. Ja pragnę również złożyć najlepsze życzenia dla wszystkich 

Państwa, którzy brali udział w obradach dzisiejszej sesji Rady Gminy Dywity ale również 

mieszkańcom, radosnych ale spokojnych Świąt Bożego Narodzenia. Dużo miłości, pokoju, 

który w tej chwili na świecie, jak również w naszym otoczeniu, jest towarem deficytowym i 

dużo, dużo spokoju. 

Brak pytań. 

Przewodnicząca zamknęła XLIV/22 sesję Rady Gminy Dywity. 
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